

Содержание

Предисловие	3
ЭКОНОМИЧЕСКАЯ ИСТОРИЯ РОССИЙСКОЙ ИМПЕРИИ	
<i>Борщик Н.Д.</i> Таможенные органы Крымского полуострова в конце XVIII – первой половине XIX века: деятельность, кадры, товарооборот	9
<i>Чжан Гуансян.</i> Перевозка основных товаров по Волге и экономическое развитие России в период новой истории (1850–1913 гг.)	21
<i>Бессолицын А.А.</i> Менеджмент электротехнических компаний в России в условиях модернизации экономики на рубеже XIX–XX вв.	58
<i>Годовова Е.Е.</i> Экономическая повседневность казаков (вторая половина XIX – начало XX вв.)	82
<i>Диденко Д.В.</i> Динамика и институциональные источники накопления человеческого капитала в регионах России (вторая половина XIX в. – начало XX в.)	107
<i>Рукоусев Е.Ю., Шумкин Г.Н.</i> Процессы индустриализации в золотоплатиновой промышленности Урала в конце XIX – начале XX века (по материалам статистических обзоров Горного ученого комитета)	150
<i>Ульянова Г.Н.</i> Текстильные фабриканты Зимины и их семейные фирмы: производство и торговля. 1810–1918 годы	170
ИСТОРИЯ ФИНАНСОВ И БАНКОВСКОГО ДЕЛА	
<i>Васильев Я.А.</i> Эволюция региональных кредитных учреждений (на примере Новгородской губернии XIX – начала XX в.)	207
ИСТОРИЯ СОВЕТСКОЙ И ПОСТСОВЕТСКОЙ ЭКОНОМИКИ	
<i>Фельдман М.А.</i> «Благодаря бесхозяйственному ведению дела принципы хозрасчета оказались совершенно подорванными» (Новый взгляд на события Первой Всесоюзной конференции работников социалистической промышленности 30 января – 4 февраля 1931 г.)	251
<i>Евдошенко Ю.В.</i> Внешнеэкономические проекты сталинской поры: нефть Синьцзяна и Советский Союз (1935–1955 гг.)	264
<i>Мухин М.Ю.</i> Мобилизационная подготовка железных дорог СССР в 1927–1935 гг.	319
<i>Симонов М.А.</i> Развитие тяжелой промышленности в СССР по генеральному хозяйственному плану на 1951–1970 гг.	363
<i>Кирсанов Р.Г.</i> Приватизация в России в 1990-е гг.: сложности и противоречия формирования института частной собственности	380
АГРАРНАЯ ИСТОРИЯ	
<i>Кондрашин В.В.</i> Сельское хозяйство России и аграрная политика самодержавия в конце XIX – начале XX вв.	409
<i>Вербицкая О.М.</i> Аграрная политика в России 1990-х гг.	462
ИСТОРИОГРАФИЯ	
<i>Косторниченко В.Н.</i> Основные тенденции в исследовании проблематики «фронтира» в западной историографии	489
<i>Тагирова Н.Ф.</i> Аграрная экономика России второй половины XIX – начала XX вв.: источники, исследования, итоги изучения	504
Summary	524
Содержание	530
Contents	531

Contents

Editorial notes	3
ECONOMIC HISTORY OF THE RUSSIAN EMPIRE	
<i>Natalia D. Borshchik</i> . Customs authorities of the Crimean peninsula at the end of the 18 – first half of the 19th century: activities, personnel, trade	9
<i>Zhang Guangxiang</i> . Transportation of basic goods on Volga and Russian economic development in the period of modern history (1850–1913)	21
<i>Alexander A. Bessolitsyn</i> . Management of eletrotechnical companies in Russia during the modernization of economy at the edge of 19–20 centuries	58
<i>Elena V. Godovova</i> . Economic everyday life of the Cossacks (second half of the 19 – the beginning of the 20 century)	82
<i>Dmitriy V. Didenko</i> . Dynamics and institutional sources of human capital accumulation in Russia's regions (19th – early 20th centuries)	107
<i>Evgeniy Yu. Roukosouev, Georgiy N. Shoumkin</i> . Industrialization processes in the gold-platinum industry of the Urals in the late 19 – early 20 centuries (based on statistics from the Mining Scientific Committee)	150
<i>Galina N. Ulianova</i> . Textile entrepreneurs Zimins and their family firms: cotton textile manufacture and trade. 1810–1918	170
THE HISTORY OF FINANCE AND BANKING	
<i>Yaroslav A. Vasilyev</i> . Evolution of regional credit institutions (on the example of Novgorod province of the 19th – early 20th centuries)	207
THE HISTORY OF THE SOVIET AND POST-SOVIET ECONOMY	
<i>Mikhail A. Feldman</i> . Due to the mismanagement of the business, the principles of self-financing were completely undermined (a new look at the events of the First all-Union conference of workers of socialist industry January 30 – February 4, 1931)	251
<i>Yuriy V. Yevdoshenko</i> . Foreign economic projects of the Stalin era: Xinjiang oil and the Soviet Union, 1935–1955	264
<i>Mikhail Yu. Moukhin</i> . Mobilization preparation of the USSR railways in 1927–1935	319
<i>Mikhail A. Simonov</i> . Development of heavy industry in the USSR according to the General Economic Plan for 1951–1970	363
<i>Roman G. Kirsanov</i> . Privatization in Russia in the 1990s: difficulties and contradictions in the formation of the institution of private property	380
THE AGRICULTURAL HISTORY	
<i>Viktor V. Kondrashin</i> . Agriculture of Russia and the agrarian policy of the autocracy in the late 19 – early 20 centuries	409
<i>Olga M. Verbitskaya</i> . Agricultural policy in Russia in the 1990s	462
HISTORIOGRAPHY	
<i>Vladimir N. Kostornichenko</i> . Main Trends of the «Frontier» Studies in the Western Historiography	489
<i>Nailja F. Tagirova</i> . Historiographic sources on the agrarian history of the Russian Empire in the second half of the 19th – early 20th centuries	504
Summary	524
Содержание	530
Contents	531